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Brnabić i direktor SZO za Evropu o epidemiološkoj situaciji i merama  

Predsednica Vlade Srbije Ana Brnabić razgovarala je putem video-linka sa regionalnim direktorom 

Svetske zdravstvene organizacije za Evropu Hansom Klugeom o epidemiološkoj situaciji i merama koje se 

sprovode u borbi sa kovid-19. 

Premijerka Brnabić je istakla da je trenutna situacija sa epidemijom ozbiljna, ali da se zahvaljujući 

merama koje država preduzima drži pod kontrolom, kao i da se svakodnevno ulažu napori kako bi se 

zaštitio zdravstveni sistem zemlje. 

U cilju što efikasnije borbe sa virusom, od danas su usvojene nove, restriktivnije mere istakla je 

premijerka Brnabić i dodala da Srbija nastavlja i dalje da ulaže značajna sredstva u zdravstvo, koje ostaje 

ključni prioritet nove vlade. 

Premijerka Brnabić je rekla da je Srbija veoma zainteresovana da dođe do vakcine, čim bude odobrena 

od relevantnih institucija, kao i da je Srbija već potpisala predugovore sa pojedinim farmaceutskim 

kućama koje rade na izradi vakcine. Ona je navela da će vakcina biti besplatna za sve građane Srbije. 

Regionalni direktor Svetske zdravstvene organizacije za Evropu Kluge pozdravio je mere i napore Srbije u 

borbi sa kovid-19, uz ocenu da je na tom polju napravljen izuzetan progres i istakao da posebno 

ohrabruju informacije o planovima vlade za dalji razvoj i modernizaciju zdravstvenog sistema, kroz 

digitalizaciju i formiranje baze podataka. 



 
 

Kluge je takođe naveo da, u borbi sa pandemijom, posebnu pažnju treba obratiti na škole, da se pažljivo 

prati primena i efekat mera na školski sistem i edukaciju dece, kako bi se izbeglo da ova generacija đaka i 

studenata bude žrtva kovid-19. Takođe je napomenuo epidemiološku razliku između osnovnih i srednjih 

škola. 

Na sastanku je bilo reči i o važnosti sistema praćenja kontakata, kako bi se došlo do što preciznijih 

podataka o broju obolelih, a premijerka Brnabić je istakla da Srbija svakodnevno povećava broj testiranih 

građana. Na početku pandemije mogli smo da testiramo samo 800 ljudi, dok se sada PCR testom testira  

12.000 ljudi na dnevnom nivou, rekla je Brnabićeva. 

Sastanku je prisustvovao i ministar zdravlja Zlatibor Lončar, čiji je apel da se prva količina budućih 

vakcina u svim zemljama prvo ravnomerno obezbedi za zdravstvene radnike u kovid bolnicama naišao na 

odobravanje Klugea, koji je potvrdio da će 3 odsto biti namenjeno za sve zdravstvene ustanove i radnike 

u socijalnoj zaštiti. 

 

 

Đerlek: Uvodimo još rigoroznije mere ako ne vidimo rezultate za deset dana 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek rekao je za RTS da se očekuje da Vlada sutra usvoji 

nove mere koje bi stupile na snagu od petka. Ističe da se epidemijska situacija pogoršava iz dana u dan i 

da je to signal da je potrebno reagovati, jer je očigledno da postojeće mere nisu dale željene rezultate. 

Mirsad Đerlek je, gostujući u Dnevniku RTS-a, navao da, ako se uspostavi kontrola novih mera i ako bude 

postojala masovnija podrška građana (koji bi trebalo da pokažu maksimalnu odgovornost i disciplinu), 

veruje da je realno očekivati bolje rezultate. 



 
 

Navodi da je teško predviđati, ali da se rezultati očekuju za sedam do deset dana od dana stupanja na 

snagu mera. 

Prema novim merama, ugostiteljski objekti i objekti uslužnih delatnosti, među kojima i tržni centri, moći 

će da rade samo do 17 sati radnim danima, a vikendom neće moći uopšte da rade. 

Đerlek kaže da će se posle desetak dana ponovo evaluirati situacija, i ako bude potrebno, mogu se 

očekivati još rigoroznije mere. 

Rekao je da je broj novoobolelih u Beogradu u nekoj stagnaciji. Međitim, kovid kapaciteti su puni i lekari 

i direktori se trude da preraspodelom obezbede mesta za pacijente sa teškom kliničkom slikom. 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja je rekao da je na teritoriji cele Srbije situacija ista ili slična – vrlo 

ozbiljna, teška i neizvesna. 

 

 

Nekad se u drugi grad prevozi i sedmoro pacijenata odjednom, čekanja mogu biti više sati 

Jedino Hitna pomoć ima ekipe osposobljene za transport pacijenata iz jedne bolnice u drugu, iz jednog 

grada u drugi i ne postoje posebne ekipe za taj posao. Kada dobiju poziv, oblače zaštitna odela i kreću. 

Postoje trijažni centri – Infektivna klinika i Bežanijska kosa. Oni upućuju pacijente tamo gde ima mesta. 

U početku to su bili Arena, Infektivna klinika, Insitutut za reumatologiju, a u prethodnih desetak 

Pančevo, Smederevo, Mladenovac, Niš, Niška banja, Sokobanja i Vrnjačka Banja. 



 
 

Kada su pacijenti na kiseoniku, dodaju u Hitnoj pomoći, mora da ide cela lekarska ekipa. Uvek se gleda 

da to ne bude samo jedan pacijent nego dva-tri, a kada su sa lakšom kliničkom slikom i po sedmoro. 

U takvim situacijama pacijenti čekaju nekoliko sati. Drugačije se ne može, jer, primera radi, za transport 

do Vrnjačke Banje i povratak potrebno je i do sedam sati. 

"Što se tiče transporta to su lakši pacijenti koji nemaju veće tegobe, ali jednostavno zahtevaju prevoz, jer 

možda je sve u redu sa analizama, ali rendgen pokazuje nešto drugo, pa da ne dođe do gušenja", navodi 

dr Sergej Pantić, pomoćnik direktora Zavoda za hitnu medicinsku pomoć. 

Pojedini pacijenti, ipak, izaberu da ih vozi neko od članova porodice. U Hitnoj pomoći kažu da za 24 sata 

u Beogradu obave oko 30 prevoza, a do bolnica u drugim gradovima i do 120, zavisi od dana. 

Opreme imaju dovoljno. Međutim, i među zaposlenima ima bolesnih: 30 lekara, 20 vozača i više od 30 

medicinskih tehničara. 

 

 

Direktorka "Batuta" objašnjava kada prestaje infektivnost i ko bi trebalo da se testira na koronavirus 

U prethodna 24 sata testirano je najviše ljudi od početka epidemije, najviše je i pozitivnih. Ko, kada i 

kojom vrstom testa bi trebalo da proveri da li je pozitivan na koronu? Koliko bi osobe bez simptoma 

trebalo da budu u karantinu i da li se u ovom talasu epidemije radi novo testiranje onih koji su bili na 

bolničkom lečenju, ili u izolaciji? Verica Jovanović, direktorka Instituta za javno zdravlje "Batut", kaže za 

RTS da retestiranje za osobe koje su završile lečenje nije potrebno. 



 
 

Verica Jovanović je, gostujući u Dnevniku RTS-a, izjavila je da je testiranje pi-si-ar metodom, koji je 

suveren za dijagnostikovanje kovida 19, u primeni od samog početka epidemije. 

"Trajanjem epidemije došlo je i do razvoja testova za brzo otkrivanje virusa, koji se koriste pre svega 

kada imamo veliki broj inficiranih. U pitanju su antigenski testovi. Ako neko ima temperaturu i kašalj, 

njih (testove) treba uraditi za dva do tri dana od pojave simptoma. Na usluzi su domovi zdravlja, u kovid 

ambulantama mogu da urade i to testiranje, rezultat stiže vrlo brzo i postavlja se dijagnoza kao da je 

urađen pi-si-ar test. Ako je antigenski test negativan a osoba ima simptome, tada je potreban pi-si-ar 

test", ističe Jovanovićeva. 

Prema njenim rečima, retestiranje za osobe koje su završile lečenje nije potrebno. 

"Radi se o primeni protokola koji su utvrdili SZO i Evropski centar za kontrolu bolesti i Centar za kontrolu 

bolesti. Mi smo to primenili od avgusta. Posle 14 dana provedenih u kući, zaključkom lekara je završena i 

infektivnost za onoga ko je bio pozitivan na koronu. Kad je u pitanju lečenje u bolnici, lekar odlučuje 

koliko će još pacijent ostati u kućnim uslovima, ali retestiranje nije potrebno", kazala je Jovanovićeva. 

Navodi da, prema stručnoj literaturi, nema infektivnosti posle 14 dana. 

"Nije potrebno retestiranje, potrebno je pratiti simptome, obratiti se kovid ambulanti ako neko u vašem 

okruženju ima kovid 19. Do pojave simptoma treba primenjivati mere zaštite", istakla je Jovanovićeva. 

Pošto se u svakodnevnom radu sreću s koronavirusom, za zdravstvene radnike, kao i za ostale građane, 

važi isti princip. 

Napominje da je dovoljan izveštaj lekara i da poslodavac na osnovu toga treba da primi zaposlenog. 

Ukazuje da u našoj zemlji bliski kontakti ostaju u karantinu 14 dana. 

"U nekim drugim zemljama taj period je skraćen na deset dana. Kod nas je 14 dana. Sve stručne 

preporuke se prate i ja verujem da će tokom vremena biti brojnih promena, ali na dobrobit svih nas. Sve 

što se primenjuje u svetu, praćenja i kontrola epidemije, primenjuje se i kod nas", zaključuje 

Jovanovićeva. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Popunjeni kapaciteti u "Mišovićoviću,", dr Savić: "Klinička slika pacijenata teža nego u prethodna dva 

talasa, lečenje duže traje" 

U KBC Dragiša Mišović trenutno je na lečenju 356 kovid pacijenata i svi kapaciteti su popunjeni, kaže 

pomoćnik direktora te zdravstvene ustanove dr Predrag Savić. 

- Izuzetno je teška situacija u bolnici, sva mesta su popunjena. Klinička slika pacijenata koji su trenutno 

kod nas na lečenju je neuporedivo teža nego kod pacijenata koji su bili u prethodna dva talasa, tako da 

sada i bolničko lečenje duže traje - rekao je Savić za Tanjug. 

On je rekao da su 83 pacijenta u jedinici intenzivne nege, da je 21 intubiran i na respiratoru, a da su 

ostali na visokim protocima kiseonika. 

"Lek ne postoji" 

Navodi da pacijenti oboleli od Kovid-19 u proseku ostaju na lečenju oko 12 dana, a da pacijenti koji su 

bili intubirani ostaju i duže od mesec dana. 

Savić podseća da lek za virus korona ne postoji, već da se leče samo posledice. 

- Postupamo u lečenju prema protokolima Svetske zdravstvene organizacije i ne odstupamo od tih 

protokola. Trebaće nam dosta vremena, kada sve ovo prođe, da sagledamo šta je sve od lekova 

pomagalo pacijentima, a šta ne - rekao je Savić. 

Pacijenti koji su na lečenju u Mišoviću uglavnom imaju respiratornu manifestaciju bolesti, sa obostranom 

upalom pluća. 

"Sva deca sa lakšom kliničkom slikom" 



 
 

Bilo je, kaže, pacijenata i sa gastrointestinalnom manifestacijom bolesti, ali su u više od 95 odsto 

slučajeva u pitanju respiratorne manifestacije. 

U Mišoviću se leče i deca zaražena virusom korona i trenutno je na lečenju u bolnici 24 dece, sa 17 

pratilaca. 

- Sva deca su sa lakšom kliničkom slikom. Kovid-19 kod dece uglavnom prati visoka temperatura i 

najblaže upale pluće - naveo je on. 

U epidemiji virusa korona, koja u Srbiji traje već devet meseci, nije lako ni zdravstvenim radnicima, ali ni 

pacijentima koji se, osim sa virusom, bore i sa raznim strahovima, panikom. 

Zaraženo 72 zdravstvenih radnika 

Kaže da je od 1.222 zaposlenih u KBC Dragiša Mišović, virusom korona zaraženo njih 72 - lekara, sestara, 

tehničara, zaposlenih u tehničkoj službi. 

- Ne može sa sigurnošću da se tvrdi da su zaraženi u bolnici, jer se više ne zna put zaražavanja, da li je to 

bilo na radnom mestu ili van radnog mesta - rekao je on. 

Savić je apelovao na sve gradjane da smanje socijalne kontakte i nose masku, kako bi sprečili širenje 

virusa, zaštitili sebe, ali i druge. 

 

 

Prvi zdravstveni radnici danas ulaze u kovid bolnicu u Batajnici, narednih dana primaće i prve 

pacijente 

Prvi zdravstveni radnici danas će ući u novu kovid bolnicu u Batajnicu, a biće ubačen i veći deo 

medicinske opreme. 

Prvi pacijenti u bolnicu bi mogli da uđu u narednih nekoliko dana, navodi "TV Prva". 



 
 

Izgradnja nove kovid bolnice u Batajnici, koja će biti opremljena najsavremenijom opremom, počela je 1. 

avgusta. 

Prema poslednjim podacima, koje je izneo predsednik Aleksandar Vučić prilikom obilaska radova, kovid 

deo imaće 200 ležajeva intenzivne nege, a da će biti i 500 ležajeva poluintenzivne. 

Vrednost radova je četiri milijarde dinara, plus još oko dve milijarde za opremu, odnosno ukupno oko 70 

miliona evra. 

 

 

"KATANAC" NA SKORO SVE OBJEKTE OD 17H Vlada sutra usvaja nove mere, šta se sve menja u našoj 

svakodnevnici od PETKA 

Zbog sve većeg broja zaraženih korona virusom Krizni štab je preložio Vladi nove mere, koje bi trebalo da 

budu prihvaćene u četvrtak, a počeće da važe od ovog vikenda. One se prvenstveno tiču skraćenja 

radnog vremena gotovo svih objekata u Srbiji koji će od petka biti zatvoreni posle 17 sati. 

Novim merama koje je Krizni štab predočio Vladi gotovo da nema sektora koji nije uključen. I ovaj put u 

fokusu su bili ugostitetljski objekti, a prvi put su se u paketu našle i mnoge druge uslužne delatnosti. 

Koliko su se mere promenile u odnosu na postojeće? "Blic" vam donosi kompletan spisak do kada će šta 

raditi i koliko je to drugačije u odnosu na postojeće mere. 

Ugostiteljski objekti 

Nova mera: Predlog medicinskog dela je, kako saznajemo, a što će Vlada Srbije i da usvoji, jeste da 

restorani, kafići i barovi, klubovi, kao i igraonice i kladionice da rade do 17 sati. Vikendom ovi objekti 

uopšte neće raditi. 



 
 

Postojeća mera: Ugostiteljski objekti po još uvek važećoj meri rade do 18 sati svakog radnog dana i 

vikendom. 

Tržni centri 

Nova mera: Tržni centri takođe neće moći da rade duže od 17 sati radnim danima, a vikendom će ostati 

zatvoreni, nova je odluka Kriznog štaba. To sada važi i za sve ostale butike i prodavnice i van tržnih 

cenatara. 

Postojeća mera: Do sada su tržni centri mogli da rade do 18 sati, kao i kafići, dok su prodavnice i butici 

van tržnih cenatra, recimo u pešačkim zonama ili bilo gde kao zasebni lokali, mogle da rade do 21 sat. To 

je novom merom onemogućeno, pa se katanac na vrata stavlja i njima. 

Uslužne delatnosti 

Nova mera: Prvi put u trećem talasu mere Kriznog štaba idu u pravcu svih drugih uslužnih delatnosti. 

Tako, u predlogu lekara stoji i da kozmetički i frizerski saloni, saloni lepote, fitnes centri, teretane i 

vežbaonice, spa centri i bazeni mogu da rade do 17 sati radnim danima, dok vikendom neće raditi 

uopšte. Dakle, od petka u 17 sati do ponedeljka u 05 ujutru. 

Postojeća mera: Do sada Krizni štab nije ograničavao radno vreme ovih uslužnih delatnosti, ali je u 

velikom broju opština na gradskom nivou postojalo kao mera da rade do 21 sat, kao i prodavnice, dok su 

vikendom radili skraćeno. 

Prodavnice prehrambene robe 

Nova mera: Provanice prehrambene robe mogu da rade do 21 sati kako radnim danima tako i vikendom. 

Ta mera se nije menjala, tako da prodavnice prehrane nisu pretrpele značajnije promene. 

Apoteke, pumpe, dostava hrane 

Novim pravilima nije dotaknuto ni radno vreme benzinskih pumpi za točenje goriva, apoteka i dostava 

hrane putem kurira. 

Oni mogu da rade 24 sata sedam dana u nedelji. 

Podsećamo, iako za pumpe i dalje važi da će moći da rade non-stop, pravilo je da prodavnice unutra 

pumpi rade kao i sve ostale, a da posle tog vreman smeju da prodaju samo gorivo. 

Pozorište i bioskop 

Nova mera: Pozorišta i bioskopi će u narednom periodu ako je suditi po novim pravilima raditi svakog 

radnog dana i vikendom do 17 sati. 

Postojeća mera: Ustanove kulture dosadašnjim pravilima rade do 18 sati, odnosno do tog vremena mora 

da bude zavšena poslednja filmska projekcija. 



 
 

Pijace 

Nove mere: Bez promena u pravilniku Kriznog štaba ostaju pijace koje će radnim danima raditi 

regularno, dok je vikendom njihovo radno vreme ograničeno od 6 sati ujutru do 15 h popodne. 

Ono što nije definisano ovim merama je i kako će raditi pošte i banke koje su do sada imale normalno 

radno vreme. Sa objavljivanjem detalja čeka se konačna odluka Kriznog štaba i usvajanje Vlade koje bi 

prema našim saznanjim trebalo da se desi već u četvrtak. 

PCR testiranje tema sledećeg Kriznog štaba 

Inače, prekjuče se na štabu razgovaralo i o uvođenju obaveznog PCR test za naše ljude iz inostranstva 

koji bi za vreme praznika dolazili u Srbiju, ali se oko tog pitanja nije ništa konkretizovalo, već je ta tema 

ostavljena za narednu sednicu Krizog štaba. 

Kako kaže naš izvor, juče je fokus bio na tome koje mere treba što pre doneti kako bi se sprečilo 

ostvarivanje kontakata, s obzirom na to je upravo to naš gorući problem. I to su ove mere koje će važiti 

od ovog vikenda. 

Podsećamo, prema poslednjem preseku na korona virus testirano je 22.837 osoba, njih 7.999 bilo je 

pozitivno, dok je nažalost 48 preminulo lica. 

Prema poslednjim podacima MInistarstva zdravlja i Instituta "Batut" na respiratorima u bolnicama širom 

Srbije nalazi se 269 pacijenata. 

Juče smo tako oborili tri rekorda - najviše pacijenata na respiratorima od počekta epidemije, najviše 

testiranih u jednom danu i najviše pozitivnih na kovid 19. Najviše umrlih za 24 časa imali smo 29. 

novembra - čak 65. 



 
 

 

Ružić: Zaraženo 126 dece u predškolskim ustanovama, 2.321 đak u osnovnim i 2.151 u srednjim 

školama 

Ministar prosvete Branko Ružić izjavio je da je koronavirusom u Srbiji zaraženo 126 dece u predškolskim 

ustanovama, 2.321 đak u osnovnim školama i 2.151 srednjoškolac. 

Tokom gostovanja u emisiji „Upitnik” na Radio-televiziji Srbije (RTS), Ružić je naveo da je u predškolskim 

ustanovama zaraženo 1.357 zaposlenih, u osnovnim školama 2.882, dok su u srednjim školama inficirana 

1.164 radnika. 

„Nema razloga za podizanje panike i izazivanje psihoze pričama da su desetine hiljada učenika i 

zaposlenih zaraženi”, naglasio je Ružić, prenosi Beta. 

Govoreći o prelasku na onlajn nastavu, Ružić je kazao da je prelazak protekao „sasvim u redu”. 

Epidemiolog Branislav Tiodorović izjavio je da je za stabilizaciju epidemiološke situacije potrebno 10 do 

15 dana doslednog primenjivanja propisanih mera. 

 


